
PROTOKÓŁ nr II/2024
z II Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 15 maja 2024  r.
Początek obrad godz. 09 0 0

Zakończenie obrad godz. 12  3 8

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Zwalińska
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Jan Kacprzyk - Wójt Gminy Grunwald,
2. Pani Sylwia Kierebińska - Skarbnik Gminy,
3. Pani Anna Szostek-Dzikowicka - Kierownik GOPS w Gierzwałdzie.

Podjęto uchwały od nr 5 do nr 12

Ad. pkt. 1. Otwarcie II  Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska-  przywitała  przybyłych  gości  oraz
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk  oraz  dokonała  otwarcia  II  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  l isty
obecności stwierdziła kworum, przy którym można obradować i  podejmować prawomocne
uchwały Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad  II  Sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska-  w ybór  Sekretarza  obrad,  w  celu
odczytywania nazwisk przy głosowaniu imiennym- proponuję Panią Annę Kozłowską.
-czy Pani Anna Kozłowska się zgadza?      
-  czy radni mają uwagi co do kandydatury? 
Radna - Pani Anna Kozłowska- wyraziła zgodę. 
Radni uwag nie zgłosil i .  
Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Zwalińska-  porządek przesłany był  radnym na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP Grunwald  (zał .  2).  Poprosiła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska  -  złożyła  wniosek  o  dodanie  do  porządku

obrad projektu  uchwały  w sprawie organizacji  wspólnej  obsługi   finansowo – księgowej dla
samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald. 

Rada Gminy Grunwald przyjęła ww. wniosek.

Radny  -  Pan  Adam  Butrymowicz-   złożył  wniosek  o  usunięcie  z  porządku  obrad
projektów uchwał :

1.  w sprawie emisji  obligacji  oraz zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu;
2.  w   sprawie   zaciągnięcia   pożyczki   na   wyprzedzające   f inansowanie   zadań

           f inansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii  Europejskiej .
Rada Gminy Grunwald oddaliła ww. wniosek.
Radni więcej uwag nie zgłosil i .

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
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3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald;
3.1.  wybór Przewodniczących komisji  KOiZ, BRiRG oraz SWiP  Rady Gminy;
4.  Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej 
Rady Gminy Grunwald. 
5.  Sprawozdanie  z  działalności  OSP  za  rok  2023  i  zadania  do  wykonania  w  roku
bieżącym.
6. Sprawozdanie z działalności  GOPS za 2023 rok oraz plan pracy  na rok 2024.
7.  Ocena zasobów pomocy społecznej-  GOPS Grunwald.
8.  Sprawozdanie  z  realizacji  Rocznego  Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z
organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego za rok 2023. 
9.  Ocena realizacji  budżetu w pierwszym kwartale 2024 r.  
10.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:       
10.1.  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 ;
10.2.  w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2024 rok ;
10.3.  w sprawie emisji  obligacji  oraz zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu;
10.4.     w   sprawie   zaciągnięcia    pożyczki    na    wyprzedzające   f inansowanie   zadań
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii  Europejskiej;
10.5.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  w  sprawie  powierzenia
Gminie   Grunwald   w  2024    roku    zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,
dotyczących   obowiązku utrzymania grobów i  cmentarzy wojennych.

10.6  w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej dla  samorządowych jednostek
organizacyjnych Gminy Grunwald.
11. Interpelacje i  zapytania radnych. 
12.Wolne wnioski i  informacje.
13.  Zamknięcie sesji .

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1. Borkowski Dariusz ZA

2 Butrymowicz Adam PRZECIW

3 Duda  Karol PRZECIW

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Sadowski Mieczysław ZA

7 Sikorowski Jacek PRZECIW

8 Szymańska Alina ZA

9 Szypowska Elżbieta PRZECIW

10 Królikowski Adam ZA

11 Wiloch Dorota PRZECIW
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12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła porządek obrad 
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Zwalińska-  składa wniosek formalny o pominięciu odczytania
podstaw prawnych
Rada Gminy Grunwald przyjęła ww. wniosek.

Ad.  pkt.  3      .    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  składu  stałych  komisji  Rady  Gminy  
Grunwald;
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska -  poinformowała  o  wpłynięciu
wniosku,  przed  rozpoczęciem  obrad  od  Radnej  Anny  Kozłowskiej  i  Katarzyny  Żaczek
z prośbą o dopisanie do składu Komisji  Rewizyjnej.
Radni więcej uwag nie zgłosil i .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska -  odczytała  uchwałę  w  sprawie
ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald (zał. nr 3). 
Radni uwag nie zgłosili.

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Borkowski Dariusz ZA

2 Butrymowicz Adam ZA

3 Duda Karol ZA

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek ZA

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA
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14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto  uchwała  nr  II/5/2024  z  dnia  15  maja  2023  r.  w  sprawie   ustalenia  składu
stałych komisji  Rady Gminy Grunwald . 
Radni uwag nie zgłosil i .

3.1. wybór Przewodniczących komisji KOiZ, BRiRG oraz SWiP  Rady Gminy;
Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Zwalińska  -  poprosiła  radnych  o  wybór  spomiędzy  siebie
przewodniczących komisji i podanie po sesji. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad.  pkt.  4.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  Przewodniczącego  Komisji
Rewizyjnej.   
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Zwalińska-  poprosiła o zgłaszanie kandydatów. 
Radna  Alina  Szymańska-  zgłasza  Radnego  Mieczysława  Sadowskiego  jako  kandydata  na
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.
Radny Mieczysław Sadowski wyraża zgodę. 
Radny  Adam  Butrymowicz-  zgłasza Radnego  Dariusza  Borkowskiego jako  kandydata  na
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.
Radny Dariusz Borkowski- wyraża zgodę.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Zwalińska- zamykam listę i przystępujemy do przegłosowania
według kolejności zgłoszeń, czyli zaczynamy od Radnego Mieczysława Sadowskiego
Wyniki imienne nad kandydaturą Mieczysława Sadowskiego:

lp. nazwisko imię głos

1 Borkowski Dariusz PRZECIW 

2 Butrymowicz Adam PRZECIW

3 Duda Karol PRZECIW

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek ZA

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota PRZECIW

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA
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14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Kandydatura została przyjęta. 

Wyniki imienne nad kandydaturą Dariusza Borkowskiego.

lp. nazwisko imię głos

1 Borkowski Dariusz ZA

2 Butrymowicz Adam ZA

3 Duda Karol ZA

4 Jaworski Dariusz PRZECIW

5 Kozłowska Anna PRZECIW

6 Królikowski Adam PRZECIW

7 Sadowski Mieczysław PRZECIW

8 Sikorowski Jacek wstrzymuje

9 Szymańska Alina PRZECIW

10 Szypowska Elżbieta PRZECIW

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel PRZECIW

13 Zwalińska Krystyna PRZECIW

14 Zwalińska Ewa PRZECIW

15 Żaczek Katarzyna PRZECIW

Kandydatura została odrzucona.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska-  odczytała  uchwałę  w  sprawie  wyboru
Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej.  
Radni uwag nie zgłosil i .  
Wyniki imienne.

lp nazwisko imię głos

1. Borkowski Dariusz WSTRZYMANY

2 Butrymowicz Adam PRZECIW

3 Duda  Karol PRZECIW

4 Jaworski Dariusz ZA
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5 Kozłowska Anna ZA

6 Sadowski Mieczysław ZA

7 Sikorowski Jacek ZA

8 Szymańska Alina ZA

9 Szypowska Elżbieta ZA

10 Królikowski Adam ZA

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto  uchwała  nr  II/6/2024  z  dnia  15  maja  2023  r.  w  sprawie   wyboru
Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej .  
Radni uwag nie zgłosil i .  

Ad.  pkt.  5      .    Sprawozdanie  z  działalności  OSP za  rok  2023  i  zadania  do  wykonania      
w roku bieżącym. (Zał nr  4).
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska-    Sprawozdanie  zostało  przesłane  radnym
w formie elektronicznym jest dostępne także w formie papierowej. Pan Tomasz niestety nie mógł dziś
przybyć ze względów służbowych, jeżeli będą pytania to można skierować drogą mailową bezpośrednio
do Pana Tomasza lub za pośrednictwem biura rady. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.  6      .    Sprawozdanie  z  działalności  GOPS  za  2023  rok  oraz  plan  pracy   na  rok  
2024        (Zał nr  5).  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska  -  materiały zostały przesłane radnym
w formie elektronicznym.  
Kierownik  GOPS  w  Gierzwałdzie  Pani  Anna  Szostek-Dzikowicka -  przedstawiła  informację  ww.
temacie (Zał nr  5).
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt.  7      .   Ocena zasobów pomocy społecznej- GOPS Grunwald. (Zał nr  6).  
Kierownik  GOPS  w  Gierzwałdzie  Pani  Anna  Szostek-Dzikowicka  -  przedstawiła
informację ww. temacie (Zał nr  6).
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad.  pkt.  8      .    Sprawozdanie  z  realizacji  Rocznego  Programu  współpracy  Gminy  
Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego za rok 2023.       (Zał nr  7).  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska  -  materiały zostały przesłane radnym
w formie elektronicznym.  
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt.  9      .   Ocena realizacji  budżetu w pierwszym kwartale 2024 r.  
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Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej
zostały opublikowane sprawozdania budżetowe za I  kwartał  roku 2024, oraz Zarządzenie
nr  56  w  sprawie  kwartalnej  informacji  o  wykonaniu  budżetu  jednostki  samorządu
terytorialnego  za  I  kwartał  roku  2024,  gdzie  są  zawarte  szczegółowe  informacje.
Przedstawię kilka l iczb, które będą świadczyć o wykonaniu budżetu.

Dochody  Ogółem-Wykonanie  na  poziomie-10  991 022,25  co  daje  15,62%  wykonania
planu, w tym dochody bieżące 24,53% i dochody majątkowe 2,04%.

Wydatki  Ogółem  zostały  wykonane  na  poziomie  9  065 916,66  co  daję  12,08%
wykonania planu budżetu,  w tym wydatki bieżące 21,13% i wydatki majątkowe 0,28%.

Jeżeli  chodzi  o  przychody  to  w  I  kwartale  nie  było  zaciągniętych  żadnych  kredytów,
pożyczek,  została  ustalona jedna pożyczka podjęta  w kwietniu,  która  będzie  w kolejnym
sprawozdaniu.

Rozchody zostały wykonane na poziomie 1  238 019,03 i  jest  to 14,62% planu.

Jeżeli  chodzi  o  zadłużenie  ze  sprawozdania  Rb-Z  jest  to  kwota  13  755 156,56  w  tym
kredyty i  pożyczki na poziome 8  566 514,41 i  zobowiązania wymagalne 5  188 642,15.

Wśród  zobowiązań  wymagalnych  zobowiązania  z  lat  ubiegłych  3  947 373,62  i  z  roku
bieżącego 1 212 981,08.

Informuję,  że  zobowiązań  jest  więcej,  w  tym  zobowiązania  wymagalne  nie  są  ujęte  na
które  zostały  podpisane  porozumienia  min  ZUS,  gdzie  jest  największe  zobowiązanie  bo
razem  z  zeszłym  rokiem  jest  to  prawie  4  mln,  na  które  razem  z  Panem  Henrykiem
Kacprzykiem  podpisaliśmy  porozumienie  w  sprawie  rozłożenia  na  raty  i  ten  ZUS
będziemy  płacić  w  tym  i  kolejny  roku.  Jeśli  chodzi  o  należności  wymagalne  to  kwota
7 394 953,97 w tym znajduję  się  opłata  eksploatacyjna,  która  jest  wymagalna  i  nadpłaty
w wysokości  379 054,98.  Jeżeli  chodzi  o  wykonanie  inwestycji  to  wszystkie  inwestycje,
które są opłacone, czyli  91  161,39 wynikają z zapłaty FV za lata ubiegłe.

Radny  Sikorowski  Jacek-  czy  w  przyszłości  jest  możliwość,  aby  te   wszystkie
informacje pokazywały się na rzutniku. 

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-   te  wszystkie  informację,  które  ja  czytam
są  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej,  a  to  co  ja  teraz  czytam są  to  moje  notatki ,  żeby
to  zebrać  wszystko  w całość,  jeżeli  państwo sobie  życzycie  to  mogę  coś  takiego  zrobić,
a  to  jest  zbiorcza  informacja  ze  wszystkich  sprawozdań,  które  są  zamieszczone
w Biuletynie Informacji  Publicznej.    

Radny Sikorowski Jacek- bardziej  chodzi o prezentację,  aby zebrani goście to widzieli .

Pan Jan Kacprzyk - Wójt Gminy Grunwald- powiem tak ,  odciążę też Panią Skarbnik , ponieważ tej
pracy jest masę, rozumiem intencje Radnych, ponieważ te informacje należą się wszystkim, ale po to jest
Biuletyn Informacji Publicznej, aby wszyscy mieszkańcy Gminy jak i całej Polski mogli z niego korzystać
a te informację  są od dłuższego czasu, one się ukazują z godnie z datą, my musimy się kwartalnie rozliczać
z realizacji budżetu i te informacje są, także jeżeli Pani Skarbnik zdąży to zrobi to, ale myślę że ma pracy
po uszy, proszę ją też zrozumieć jeżeli by się to  nie udało.

Radna Krystyna Zwalińska-  chcę zapytać ile wynosi rata miesięczna z tego układu z ZUS

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  to  w  zależności  od  jednostki ,  bo  każda
jednostka  jest  w  inny  sposób  rozłożona,  jeżeli  chodzi  o  Urząd  jest  to  około  80  000
miesięcznie,  jeżeli  chodzi  o  jednostki  jest  to  od  10  000  do  20 000  mniej  więcej,  to
wszystko zależy od wysokości zadłużenia danej jednostki
Radna Krystyna Zwalińska- tzn. że musimy płacić i tą ratę i bieżącą 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-   tak  płacimy  w  miesiącu  zarówno
zobowiązania z układu objętym ratalnym i  składki bieżące.
Radny  Borkowski  Dariusz-  czy  to  zadłużenie  w  ZUS-ie  powstało  za  poprzedniego
Wójta,  czy jest  to już dłuższy czas?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  te  rozłożone  na  raty  to  jest  zaległość
z 2023 roku i  2024( styczeń i  luty) od marca jest  płacone na bieżąco.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .  
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Ad. pkt.  10      . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  

10.1.   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2024-2039.  

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem  (Zał nr  8).

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska -  odczytała  uchwałę  w  sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2024 - 2039.

Radni uwag nie zgłosil i .  
Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Borkowski Dariusz PRZECIW

2 Butrymowicz Adam PRZECIW

3 Duda Karol PRZECIW

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek wstrzymuje

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota PRZECIW

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto uchwała nr  II/7/2024 z  dnia 15 maja 2023 r.  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2024-2039.
Radni uwag nie zgłosil i .  

10.2.   w sprawie zmiany  budżetu Gminy Grunwald na 2024 r.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska -  odczytała  uchwałę  w  sprawie
zmiany  budżetu Gminy Grunwald na 2024 r. (Zał nr  9).
Radni uwag nie zgłosili. 
Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos
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1 Borkowski Dariusz PRZECIW

2 Butrymowicz Adam PRZECIW

3 Duda Karol PRZECIW

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek ZA

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Uchwała  nr  II/8/2024  w  sprawie  z  dnia  15  maja  2023  r.  zmiany   budżetu  Gminy
Grunwald na 2024 r.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

10.3.   w   sprawie emisji  obligacji  oraz zasad ich zbywania, nabywania i  wykupu.  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  chcę  te  pierwsze  cztery  uchwały  omówić
łącznie,  ponieważ jest  to zbiór wszystkiego i  jedno wynika z drugiego.
Jeżeli  chodzi  o  zmiany  to  wszystkie  zostały  opisane  w  objaśnieniach,  pokrótce  omówię
te najważniejsze czyli  emisji  obligacji ,  oraz zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu.
W WPF ujęta  jest  kwota  obligacji  w wysokości  17  000 000 zł ,  w uchwale  budżetowej  są
wpisane  w  §3  pkt  3  i  4  z  tych  obligacji  kwota  7  836 259,04  jest  to  spłata  wcześniej
zaciągniętych  zobowiązań  z  tytułu  kredytów  i  pożyczek.  Z   związku  z  tym,  że  kredyty
i  pożyczki,  które  w  tej  chwili  mamy  zaciągnięte  są  bardzo  kosztowne  na  wysokie
oprocentowanie,  nie  wszystkie  spłacamy,  zostają  obligacje  z  2018  roku  ze  względu,  że
są  nisko oprocentowane i  prawdopodobnie  te  obligacje,  które  teraz  wyeliminujemy będą
na  podobnym  poziomie.  Kolejna  część  tych  obligacji  to  planowany  deficyt  w  kwocie
10 013 706,57 to  jest  deficyt,  który  wynika z  inwestycji  ujemnych budżecie.  Rozłożenie
tych  obligacji ,  spłaty  w ratach  w 2024/25  i  2026  roku,  nie  jest  zaplanowana  spłata  tych
małych  obligacji ,  spłacamy  tylko  stare  zobowiązanie,  czyli  obligacje,  które  już  są
wyemitowane  z  2018  roku  i  pożyczki  zaciągnięte  na  zakup  samochodów  strażackich
z  Wojewódzkiego  Funduszu  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  Zaczynamy  spłacać  te
obligacje  od  2027  roku  w  mniejszej  kwocie  pół  miliona  i  2028  r.  jest  taka  sama  kwota,
jest  w  ten  sposób  rozłożone,  ze  względu  na  to,  iż  nasza  nadwyżka  bieżąca,  nie  pozwala
na  to  żebyśmy  spłacali  tak  wysokie  raty,  ponieważ  te  spłaty  rat  wynoszą  milion
zł w roku a Urząd Gminy na to nie stać.
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Radny Karol Duda-  a skąd będzie wiadomo, że będzie nas stać za 5 lat ,  żeby spłacać te
wielkie zobowiązania finansowe z obligacji?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  kontynuując  chciała  bym  do  tego  dążyć,
że  dlatego  jest  to  w  ten  sposób  rozłożone,  to  jest  taka  furtka  do  wprowadzenia
powiedzmy  (programem  oszczędnościowym).  Trzeba  wprowadzić  niezbędne
oszczędności  po  to,  aby  tą  nadwyżkę  bieżącą,  o  której  przed   chwilą  mówiłam
zwiększyć,  bo  nie  będziemy  ich  w  stanie  spłacać,  jeżeli  nie  powiększymy  nadwyżki
bieżącej,  dlatego  istotnym  jest  wprowadzenie  programu  oszcz ędnościowego  w  gminie
i  tu  jest  właśnie  rola  Wójta,  żeby  te  oszczędności  wprowadzić.  Za  pewne  Pan  Wójt
później  więcej  o  tym  powie.  Jesteśmy  w  trakcie  rozmów  jak  te  oszczędności  w  gminie
wprowadzić,  żeby  tą  nadwyżkę  bieżącą  zwiększyć  i  żebyśmy  byli  w  stanie  spłacać
te  raty  w  latach  kolejnych.  Chcę  jeszcze  powiedzieć,  jak  bardzo  jest  nam  potrzebna
ta  emisja,  w tej  chwili  już  na  głowie  mamy jednego komornika,  który  czeka,  żeby wejść
na  konto,  jedynym  argumentem  który  dociera  jest  to,  że  w  dniu  dzisiejszym  zostanie
podjęta  emisja  obligacji ,  jeżeli  jej  nie  podejmiemy  to  na  pewno  w  dniu  jutrzejszym
dostaniemy wezwanie od Energi (Oświetlenie) ze względu nie spłacone zadłużenie a tam
jest  podpisany  akt  przez  poprzedniego  Wójta,  notarialnie  podpisany,  że  jest  możliwość
od razu wystąpienia do komornika,  ponieważ Gmina chciała podpisać porozumienie,  aby
w  tamtym  momencie  nie  doszło  do  postępowania  sądowego.  Jest  to  wymagalne  ze
względu na  nie  opłacone  raty  i  tylko  w ten  sposób jesteśmy w stanie  przekładać,  to  jest
w tym momencie  najgorszy kontrahent,  ale  takich kontrahentów jest  więcej  i  wielu  chce
nas  podać  do  sądu  i  prowadzimy  rozmowy,  żeby  jeszcze  się  wstrzymywali  i  na  razie  to
działa.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska -  odczytała  uchwałę  w  sprawie
emisji  obligacji  oraz zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu (Zał nr  10).
Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Borkowski Dariusz PRZECIW

2 Butrymowicz Adam PRZECIW

3 Duda Karol PRZECIW

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek wstrzymuje

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota PRZECIW

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

10



14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  II/9/2024  z  dnia  15  maja  2023  r.  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz
zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu.
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

10.4.     w    sprawie    zaciągnięcia    pożyczki    na    wyprzedzające    f inansowanie
zadań   f inansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii  Europejskiej;
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-   jest  to  pożyczka  na  zadanie  przebudowy
drogi  gminnej  w miejscowości  Frygnowo i  w tym momencie  występujemy z  prośbą,  żeby
te  pieniądze  w  BKG  zaciągnąć,  żebyśmy  mogli  zapłacić  fakturę  za  tą  inwestycję,  te
środki przy rozliczeniu nam wrócą jeszcze w tym roku.
Radny Pan Mieczysław Sadowski-  ten kredyt na 7  000 000, który spłacamy obligacjami
na jaki % był dany?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  bardzo  różnie  bo  WIBOR  zależy  od
sytuacji ,  a  marża  stała  różnie  się  ukształtowała  2/3%,   3/4%  niektóre  nawet  około  5%,
także jest  sporo,  jednak w tej  chwili  nie jestem w stanie powiedzieć dokładnie 
Radny Pan Jaworski Dariusz-  czyli obligacje jest to najlepszy sposób na wyjście z tej sytuacji?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  zaciągnięcie  kredytu  wiąże  się  z  tym,  że
nie  jest  elastyczny,  nie  moglibyśmy  przy  zaciągnięciu  kredytu  rozłożyć  sobie  spłaty,
czyli  przez  2/3  lata  nie  płacić  raty  kredytu,  musielibyśmy  płacić  i  odsetki  są  wyższe
przy kredycie.
Radny Pan Butrymowicz Adam- na jaki procent ?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  ciężko  mi  odpowiedzieć  na  pana  pytanie,
w każdym razie  jestem wstanie  porównać  do  tego co  mamy w tej  chwili ,  pożyczki  są  na
wyższym % niż obligacje,  dlatego obligacje zostają i  nie spłacamy ich
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -  odpowiedzialności za to co się dzieje , co się wydarzyło
przez tamte lata, ja nie ponoszę, tak jak tutaj kolega wspomniał nowicjuszem może nie jestem , jeżeli
chodzi  o  samorząd,  ale  jak  najbardziej  jestem  tutaj  nowy  w  samorządzie,  powiem  szczerze,
że z perspektywy tego co widzę jestem niezmiernie wdzięczny Radnym, którzy byli w tamtej kadencji i nie
dopuścili do dalszego zadłużenia samorządu, ponieważ zadłużanie to jest jedna sprawa a druga sprawa
to  jest  prowadzenie   racjonalnej  gospodarki  finansowej,  czyli  to  co  przeczytała  pani  Skarbnik  nasze
możliwości finansowe po sprawdzaniu kwartalnym pokazują jasno, ile możemy wydać, a ile zalegamy.
Otwarcie  mówię,  że  poprzedni  zarząd  mam  na  myśli  poprzedniego  wójta,  który  został  prawomocnie
skazany robił  to w sposób nieodpowiedni,  i  te  zachęty jego były skutecznie hamowane przez radnych
i mieszkańcy Gminy powinni być wdzięczni za to, że zatrzymali pewien proces,  który te zobowiązania
wyglądały by znacznie gorzej patrząc na to co się wydarzyło w ostatnim roku, bo w ostatnim roku to co
Pani Skarbnik powiedziała przybyło na zobowiązań samych w ZUS 4 mln zł, z czego wynika nie płacenie
ZUS-u czego nie trzeba tłumaczyć co to jest za składowa i skąd się bierze.
Radny Pan Królikowski Adam-  mieliśmy bardzo mało informacji od Pana Wójta, jak się radni  pytali to
na piśmie było trzeba,  Pani Makowska też nic nie mówiła. 
Radny Pan Butrymowicz Adam -  panie Adamie na piśmie też można było zażądać na wniosek. 
Radny Pan Królikowski Adam- ale było na piśmie i nie było odpowiedzi.
Radna Pan Krystyna Zwalińska- była nieprawda pisana.
Radny Pan Butrymowicz Adam- nie to, że nie można było.
Radny Pan Królikowski Adam- ale nie było w ogóle odpowiedzi.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Jan  Kacprzyk  -  jeszcze  ja  coś  dodam  jako  wójt,  odpowiedź  jest
odpowiedzią, ale taka normalna relacja pomiędzy wójtem a radnymi powinna funkcjonować, uważam że
jest to istotne w samorządzie i ta wiedza wszystkim się należy, ale niestety, pewne odpowiedzi mijały się z
prawdą i wiem, że mój poprzednik Komisarz złożył wniosek o zawiadomieniu do prokuratury ponieważ
były podawane nieprawidłowe informacje budżetowe tzn. sprawozdania, szczegółów nie znam, na pewno
będą wzywane odpowiednie osoby pracujące w Gminie i podejrzewam, że Komisarz może ja na to, żeby
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wyjaśnić  pewne rzeczy,  nie  chcę  tu  rzucać  żadnych oskarżeń,  bo  od  tego  jest  prokuratura,   ale  mam
wrażenie że odbywało się to w nieprawidłowy sposób.  
Radny  Pan  Karol  Duda-  czy  były  już  prowadzone  jakieś  rozmowy  Panie  Wójcie,  czy  ktoś  jest
zainteresowany wyemitowaniem obligacji dla nas?  Rozumiem, że jak mamy 17 mln zł  obligacji chęć
wzięcia jaki może być całkowity  plus/minus koszt tych 17 mln, ile on by teraz kosztował, bo przecież nikt
za darmo tych obligacji nie da i z tych 17mln tak naprawdę wyjdzie 18,19 mln do spłaty czy więcej no tak
plus/minus, żebyśmy wiedzieli.
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk - nie wiem, czy niestety, ale chcą zrobić to profesjonalnie bo
jest firma znana na rynku i ona przygotowuje ten cały proces z obligacji, ona też negocjuje stawkami,  także
my nie jesteśmy w stanie na dzisiaj powiedzieć dokładny koszt tego kredytu, każdy kredyt kosztuje, ale bez
wątpienia emisje obligacji będą dla nas bardziej odpowiednią formą ze względu że pozwoli nam złapać
oddech na jakiś czas, oczywiście musi się to wiązać z oszczędnościami, sama emisja nic nam nie da.  Jako
Rada  podejmujemy  prostą  decyzję,  pozwalamy  tej  firmie  znaleźć  nam  bank  z  którym  będziemy
współpracować, przeprowadzić ta emisję a po drugie my jako samorząd złapiemy oddech, ale oczywiście to
jest tylko rozpoczęcie procesu, może być taka sytuacja, że niestety nie uda nam się ta emisja i to też trzeba
wziąć pod uwagę i jestem przekonany, że będzie to kwestia kilku tygodni jak wejdą nam komornicy na
plecy.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  jeżeli  chodzi  o  tą  kwotę  łączną  to  tak  jak
Pan  Wójt  powiedział ,  nie  jesteśmy  w  stanie  określić  całej  kwoty,  będziemy  mieli  ta
informację dopiero po emisji  obligacji ,  jeżeli  chodzi  o firmę która nam będzie to robiła,
to  byliśmy  tak  jakby  zmuszeni  do  tego,  aby  ta  firma  emitowała  nam  te  obligacje  ze
względu  na  podpisaną  umowę  w  2023  roku  przez  Pana  Wójta  Szczepkowskiego,  która
obowiązuje do dzisiaj .
Wójt Gminy Grunwald-Pan Jan Kacprzyk  są plusy i minusy korzystania z firmy, bo tak jak powiedziała
Pani Skarbnik jest to wizja, aczkolwiek Pani Skarbik bez wątpienia sama by sobie poradziła w kwestii
znalezienia banku i negocjowania osobiście, zajęło by to czas dodatkowy, ja w takich negocjacjach brałem
udział, że byłem ze Starostą Powiatu i jest to możliwe do przeprowadzenia, skarbnicy z doświadczenia
robią to bez problemu.
Radny Pan  Karol Duda- czy jest plan w przyszłości zerwania umowy z tą firmą, czy będzie cały czas
umowa?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- do momentu emisji obligacji.
Radny Pan Karol Duda- poprzednia Rada podjęła uchwałę intencyjną podjęcia programu naprawczego
i mam pytanie, czy Pan Wójt zamierza ten program naprawczy wprowadzać od razu, czy już nad tym Urząd
pracuje, ponieważ ten program naprawczy jest potrzebny, i wiąże się z różnymi niepopularnymi decyzjami,
kwestia tego jak mamy zamiar wprowadzać program naprawczy jeśli jeszcze dodatkowo zadłużymy się na
większa sumę  17 mln zł,  i czy Pan i Rada ma to na uwadze, bo nie wyobrażam sobie tego wprowadzenia
programu naprawczego jak jesteśmy w takich zadłużeniach, że nie będzie podniesionych podatków, myślę
że możemy stanąć przed taką sytuacją. 
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -  program naprawczy, a program oszczędnościowy to jest
nasza wewnętrzna procedura, którą mamy zamiar wdrożyć i musimy, ponieważ sobie nie poradzimy, na
samej  emisji  obligacji,  o  której  wcześniej  wspominałem  będzie  nie  skuteczne,  jeżeli  nie  zaczniemy
oszczędzać.  Radni  i wszyscy powinniśmy mieć świadomość,  ja jako Wójt przede wszystkim, bo ja będę
za to odpowiadał i tych oszczędności będziemy szukać, i szukamy już zrobiliśmy parę posunięć, ciężko
wymagać żebym przez tydzień zrobił cuda, to będą długotrwałe procesy i odbiją się na wielu rzeczach.
mamy ogromne wydatki mamy problem z reorganizacją. Dzisiaj są szkoły gdzie np. subwencja wynosi
600 000 zł, a my dokładamy 1 200 000 zł, to nie jest dobry kierunek, to jest decyzja niepopularna a ja
przyszedłem tutaj, aby tą sytuację naprawić i potrzebuję w tym pomocy Rady i będę starał się to na bieżąco
z wami przedyskutowywać te wszystkie moje plany.  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-   kwota  długu  na  koniec  tego  roku  po  spłaceniu  tych
pożyczek z  BGK będzie  wynosiła  18 968 274,40  do  tego dochodzi  ZUS i  realne  zadłużenie  wyniesie
prawie 22 mln zł ,ale dzięki tym obligacjom nie będzie zobowiązań wymagalnych.
Radny Pan Karol Duda-  17 mln zł,  czy jest to suma, która musi być, czy nie może być mniejsza. 
Radna Pani Krystyna Zwalińska- zaległości za węgiel i energię, one są zawarte w budżecie, czy wzrosły
wydatki o te kwoty, które nie zostały zapłacone w tamtym roku?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- w budżecie są uwzględnione wszystkie zobowiązania z roku
ubiegłego, zobowiązania wymagalne na koniec roku 2023 to jest ponad 7 mln, jeżeli dołożymy do tego
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inwestycje, które są do wykonania w tym roku to i tak część zobowiązań płacimy z własnych środków ta
kwota  to  minimum żeby spłacić  te  zobowiązania  i  tak  wiele  z  tych  zobowiązań płacimy ze  środków
własnych. W ostatnim czasie praktycznie każde wynagrodzenie jest płacone z opóźnieniem. 
Radny Pan Karol Duda- jest wpisane ze sprzedaży majątku, że Gmina pozyska 733 tyś zł, skąd ta kwota?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- większość z tej kwoty jest już uzyskane ze sprzedaży działek
i na koncie jest 646 523,65 uzyskane z tytułu sprzedaży do tej kwoty są planowane sprzedaże jeszcze tylko
80 000.
Radny Pan Karol Duda- wiem od Wojewody, że możemy  pozyskać dofinansowanie 556 tyś.
Wójt Gminy Grunwald - Pan Jan Kacprzyk -  byliśmy na liście rezerwowych, patrząc na sytuację naszej
Gminy postanowiłem zrezygnować z realizacji tej inwestycji,  ale z tego względu, że mamy możliwość
zmiany promesy z Polskiego Ładu tam jest dofinansowanie znacznie większe i poleciłem pracownikom,
aby tą inwestycję wstawić do Polskiego Ładu i dzisiaj chyba już wyślemy wniosek do ministerstwa do
komisji, która jest tam powołana i mam nadzieje, że rozpatrzy ten wniosek pozytywnie, także w tedy te
dofinansowanie wynosiło by prawie 800 000 i formuła na realizacje tego była by znaczniej korzystna. 
Radny Pan  Karol Duda-  tamta promesa,  to na co miała być wcześniej?
Wójt Gminy Grunwald-  Pan Jan Kacprzyk - ona miała być na Dylewo, kwota miała być 700  czy 800
tyś zł tyle,  że po przetargu kwota wyszła na 2 100 000 zł  tym bardziej wykraczało po za ramy Polskiego
Ładu. Podobna sytuacja wyglądała z drogami w Domkowie, Rychnowie i Kitnowie,  również to był tak
policzone, że zabrakło po przetargu kilku milionów zł. Udało nam się przede wszystkim  rozwiązać umowę
z wykonawcą co się ogóle nie zdarza nigdzie, wykonawca przyjechał sam dobrowolnie i podpisał umowę
cywilną, za co jestem mu bardzo wdzięczny.
Radny Pan Butrymowicz Adam-  była druga promesa na przebudowę gminnej drogi Dylewo, jeśli  by
realnie można by było usiąść porozmawiać i  po negocjować te  dochody to praktycznie 100%  byśmy
realizowali przebudowę tej drogi w Dylewie. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Jan  Kacprzyk  -  rozumiem pretensje  ewentualnie  mieszkańców,  ja  tej
decyzji nie podejmowałem, aczkolwiek uważam, że ta decyzja była zasadna jak najbardziej bo porostu nas
na to nie stać. 
Radny  Pan  Butrymowicz  Adam-  tam  są  drogi  na  kilku  działkach,  można  było  nie  przerzucać  to
wnioskować  nie  na  Mielno  tylko  np.  pierwszy  etap  wykonać  drogę  w  miejscowości  Dylewo  jeśli  ta
promesa obejmowała na tą miejscowość.
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -  nie do końca. 
Radny Pan Karol Duda -   zastanawiam się Panie Wójcie, czy to nie będzie teraz, nie chcę powiedzieć
dzielenie, ale zaraz mieszkańcy Dylewa będą mieć pretensje do mieszkańców Mielna, że z pieniędzy, które
miały wpłynąć na ich inwestycje wpłyną do Mielna, czy to słuszna decyzja? 
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -  zdaję sobie sprawę z odpowiedzialności jaka na mnie
ciąży,  aczkolwiek  staram się  robić  to  racjonalnie,  żeby gmina  miała  jak  największą  oszczędność  przy
realizacji zadań, ja tutaj nie chcę dzielić mieszkańców na lepszą czy gorszą stronę Gminy i tak nie będę
robił. Ja patrzę na to wszystko racjonalnie i staram się, żeby po prostu w budżecie Gminy zostały pieniądze,
jeżeli po przetargu okaże się, jeśli w ogóle ministerstwo się zgodzi na drogę w Mielnie a po przetargu
trzeba będzie dołożyć 300 tyś zł , 400 tyś zł to wtedy też zrezygnuje z tego zadania bo po prostu nie stać
nas. 
Radny Pan Karol Duda-  pytanie dział Rolnictwo i Łowiectwo mamy tutaj zwrot dotacji w wysokości
ponad 255 tyś zł i odsetek 67 tyś zł,  są to duże kwoty i za co?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-   to była zmiana, którą wczoraj państwu przesłałam, czyli
wpłynęły do nas rozliczenia dwóch cyfrowych projektów, umowy były podpisane 2019 roku i realizacja
tych  projektów odbyła  się  do  roku 2022.  Jeżeli  chodzi  o  wdrożenie  cyfrowego systemu obsługi  sieci
wodociągowej,  wpłynęła informacja o tym, że będziemy musieli  dokonać zwrotu dotacji  w wysokości
255 458,89 a odsetki są liczone od 2022 roku.
Radny Pan Karol Duda-  Paragraf 6050 przebudowa, rozbudowa i inwentaryzacja oczyszczalni ścieków
w Gierzwałdzie tu jest ponad 2 mln, skąd te 2 mln?  
Wójt Gminy Grunwald-  Pan Jan Kacprzyk -  przymierzamy się do ewentualnego pozyskania środków
na to i w tym roku będziemy szukali bo jest to tak pilna potrzeba, że mam nadzieję że nam się uda.
Radny Karol Pan Duda- budowę i modernizację drogi Gminnej w miejscowości Frygnowo, Łodwigowo
na prawie 4 mln zł we Frygnowie i  na Łodwigowo 1 300 000 zł i te sumy są w budżecie, czy planujemy je
pozyskać?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-   jeżeli  chodzi o Łodwigowo, Frygnowo, Dylewko to są
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środki, które są zagwarantowane z Polskiego Ładu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska -  odczytała  uchwałę   w    sprawie
zaciągnięcia    pożyczki    na    wyprzedzające    f inansowanie    zadań   f inansowanych ze
środków pochodzących z budżetu Unii  Europejskiej  (Zał nr  11).
Imienne wyniki: 

lp. nazwisko imię głos

1 Borkowski Dariusz PRZECIW

2 Butrymowicz Adam ZA

3 Duda Karol ZA

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek ZA

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  II/10/2024   z  dnia  15  maja  2023  r.   w    sprawie    zaciągnięcia
pożyczki    na    wyprzedzające    f inansowanie    zadań    f inansowanych  ze  środków
pochodzących z budżetu Unii  Europejskiej .  
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

10.5.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  w  sprawie  powierzenia
Gminie   Grunwald   w  2024    roku    zadań  zleconych  z  zakresu  administracji
rządowej,  dotyczących   obowiązku utrzymania grobów i  cmentarzy wojennych.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Zwalińska- odczytała uchwałę w  sprawie  wyrażenia
zgody  na  zawarcie  porozumienia  w  sprawie  powierzenia  Gminie   Grunwald   w  2024
roku    zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących    obowiązku
utrzymania grobów i  cmentarzy wojennych (Zał nr  12).
Radni uwag nie zgłosil i .  
Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos
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1 Borkowski Dariusz ZA

2 Butrymowicz Adam ZA

3 Duda Karol ZA

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek ZA

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  II  /  11  /2024 z  dnia  1 5 maja 2024 r.   w sprawie  wyrażenia  zgody na
zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia Gminie  Grunwald  w 2024   roku   zadań
zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących    obowiązku  utrzymania
grobów i  cmentarzy wojennych.
Radni uwag nie zgłosil i .  

10.6        w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej dla    samorządowych jednostek  
organizacyjnych Gminy Grunwald.  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-   Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w Gierzwałdzie
wystąpił  do nas z prośbą o przyjęcie przez Urząd Gminy z wiązka z  oszczędnościami zrezygnował z
umowy na obsługę księgową,  która  była  by w Gminnym Ośrodku Kultury.  Uchwała w tej  chwili  jest
podjęta  jest  przekazywana  jako  projekt  jest  to  kopia  uchwały  z  2020  roku,  po  kilku  zmianach
wprowadzamy ją od nowa, żeby był porządek i nie wracać do innych uchwał i tutaj dodajemy punkt jako 8
Gminny Ośrodek Kultury w Gierzwałdzie.
Radny Pan Jacek Sikorowski- to jest Gminny Ośrodek Kultury w Gierzwałdzie, myślę że należy też
dodać bibliotekę.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- Dyrektor Biblioteki Pan Daniel Stępkowski nie wystąpił do
nas z wnioskiem o wspólną obsługę.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińsk a-  odczytała  uchwałę  organizacji
wspólnej obsługi finansowo – księgowej dla  samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald
(Zał nr  13).
Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos
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1 Borkowski Dariusz ZA

2 Butrymowicz Adam ZA

3 Duda Karol ZA

4 Jaworski Dariusz ZA

5 Kozłowska Anna ZA

6 Królikowski Adam ZA

7 Sadowski Mieczysław ZA

8 Sikorowski Jacek ZA

9 Szymańska Alina ZA

10 Szypowska Elżbieta ZA

11 Wiloch Dorota ZA

12 Zollondz Daniel ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

14 Zwalińska Ewa ZA

15 Żaczek Katarzyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  II  /12/2024  z  dnia  15  maja  2024  r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej
obsługi  f inansowo  –  księgowej  dla  samorządowych  jednostek  organizacyjnych  Gminy
Grunwald.  
Radni uwag nie zgłosil i .  

11. Interpelacje i  zapytania radnych
Radny  Pan  Sikorowski  Jacek-  chce  zapytać  o  pomieszczenie  po  punkcie  aptecznym,
czy jest  wynajmowana, czy jest  do wynajęcia?
Wójt Gminy Grunwald-   Pan Jan Kacprzyk - dam odpowiedź na kolejnej sesji, ale tej apteki już nie ma.
Radny  Pan  Sikorowski  Jacek-   wczoraj  pojawiło  się  ogłoszenie  dotyczące  biblioteki,
czy będzie zatrudniony dyrektor,  i  czy jest  taka konieczność?
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -   konieczność jest i jest dzisiaj Dyrektor w perspektywie
czasu powinna, być połączona Biblioteka z Gminnym Ośrodek Kultury, ale taka próba była podjęta i wiem,
że się nie udała bo gdzieś tam decyzja ministerstwa była negatywna, ale będę dążył do tego, aby  połączyć
te dwie instytucje.
Radny Pan  Mieczysław Sadowski-  jak  wygląda  sytuacja  z  kanalizacja  w  Stębarku,  czy
jest  to dokończone?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  prawdopodobnie  te  podłączenia  będą  w maju  albo  w
czerwcu ze względu na trwającą jeszcze dokumentację, ale jak najbardziej projekt będziemy rozliczać do
końca czerwca i wtedy przyłączenie będą musiały już funkcjonować. 
Radny  Pan  Mieczysław  Sadowski-czy  wiadomo,  i le  dzieci  jest  w  żłobku  i  jaka  obsada
opiekunów?
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -   jest  7 dzieci  a  miejsc jest  16 powiem tak są pewne
przedsięwzięcia,  na które samorządy stać i na które nie stać, ale żłobek jest potrzebny. 
Radna Pani -  Szypowska Elżbieta -  co dalej  z chodnikiem w Zybułtowie?
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Jan  Kacprzyk  -   na  pewno  zostanie  dokończony,  umowa  na
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wykonanie jest  do późnej jesieni.
Radny Pan Karol Duda- chodzi o kilka miejscowości gdzie nie dojeżdża do nich bus. 
Wójt Gminy Grunwald- Pan Jan Kacprzyk -   będę się starał zrobić oszczędności w dowozach bo jest
coś takiego jak obwód szkolny, gdzie nie jestem zobowiązany, żeby dowozić kogoś a są takie sytuacje, że
komuś nie podoba się ta szkoła i kilku uczniów z jednego okręgu jeździ do drugiego okręgu. Będę ustalał
punkty zbiorcze.
Radni więcej uwag nie zgłosil i

12.Wolne wnioski i  informacje.
Radni uwag nie zgłosil i

Ad. pkt.  13.  Zamknięcie sesji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Zwalińska  –  wobec  zrealizowania  porządku
obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła II  sesję Rady Gminy Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Zwalińska
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